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 לכבוד: 

 עו"ד תהילה סובל 

 יועצת משפטית לעיריית רעננה. 

 

 . 2022ון: נימוקי התנגדותי לתקציב עיריית רעננה לשנת הנד

תהילה שלום, מאחר וראש העירייה חיים ברוידא אינו מניח לי באופן קבוע להציג את עמדתי בצורה מסודרת   
 כתבתי מבעוד מועד את הנימוקים להתנגדותי להצעת התקציב הנוכחית.  

ראשית אקדים ואומר שלמרות העובדה שמרצ היא הסיעה הגדולה במועצה, בחרנו מלכתחילה לכהן  
כאופוזיציה, מאחר והקווים שהציג ראש העירייה חיים ברוידא לא תאמו את דרכינו ואת האופן בו אנו רואים  

 את הדרך לניהול עיר.  

התנגדנו להעלאה החריגה בארנונה בשנת   הפערים וחילוקי הדעות באו לידי ביטוי בתקציב ובמרכיבים שלו,
נגד חידוש חוק    2020, וכידוע לך בשל התייקרות חריגה זו  האופוזיציה בראשותי הצביעה  כבר בשנת  2019

 העזר שיאפשר את גביית אגרת השמירה.  

התנגדתי לדרך ההתנהלות של העירייה כפי שהשתקפה בתקציב. אני סבורה שדגשים ייחודיים כמו חינוך  
ווחה אינם זוכים למקום הראוי שהיה להם בעבר, קבלתי על פגיעה בשירות הפסיכולוגי בעת משבר  ור

 א"ש . הצעה שלא התקבלה.   300הקורונה, סברתי כי זו העת לתגבר את השירות ואף הצעתי להוסיף כ 

ר ההשקעה  אני כואבת את הקיצוץ בשעות התגבור שנהגה העירייה  להשקיע עבור תלמידי התיכונים, את  חוס
והשקעה ראויה בתלמידי חטיבות הביניים. כל זה מתחדד נוכח התקופה   העירונית הראויה במרכז לגיל הרך 

 הקשה שאינה זוכה למענה מיטבי לטעמי בעיר.  

לאורך שלוש השנים האחרונות אני רואה פגיעה תקציבית בתחום האמנות, כמו ביטול מחלקת הגלריות  
 החשובה. 

על  התנהלות נושא כוח האדם, וטענותיי בנושא  נאמרו לך ולגזבר העירייה יותר מפעם   מנגד יש לי ביקורת  
 אחת וגם ליועצת המשפטית הקודמת הגב' דפנה קינן.  

התבסס במתכונתו הראשונה על הכנסות שכוללות ארנונה שבתוך שלוש   2022תקציב עיריית רעננה לשנת 
 ף מהתושבים. ואגרת שמירה כמס נוס 10%שנים התייקרה בקרוב ל

לצערי עיון בתקציב הראה  על  שחיקה וקיצוץ בהשקעה העירונית בחינוך ורווחה ובנוסף פגיעה בלתי נסלחת  
בשירותי הפנאי לגיל השלישי. התמיכה העירונית במועדון הזהב הלכה ופחתה עד שבתקציב האחרון  כמעט  

 (. 2019א"ש בשנת  400ו  2018א"ש בשנת     700לעומת   2022א"ש בתקציב   32ונעלמה, )

שירותי הפנאי לגיל השלישי היו דגל שנשאה עיריית רעננה. שירותים אלה הוכחו כחיוניים לאיכות החיים  
ולתוחלת החיים. המשמעות של ביטול התמיכה העירונית הוא התייקרות של החוגים והפעילויות והניסיון  

בגין עליית מחירים מתוך חשש אמיתי  לימד אותנו שגמלאים וגמלאיות נוטים להירתע ולהפחית פעילות 
 למצבם הכלכלי.  

הפחתת פעילות פירושה העצמת הבדידות והעיוורון והאטימות המשתקפים בסעיף זה מקוממים ומלמדים על  
סדר עדיפויות לקוי ומעוות, בפרט שמנגד נרשמת עלייה תלולה בתקציבים של דוברות ויחסי ציבור, או  

ומופעי ראווה, סבסוד לא חיוני במקומות שיש בהם לטעמי יותר נוחות  הקדשת מיליוני שקלים לחגיגות 
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פוליטית כמו מנהל הקהילה שלמעשה אינו מנהל בכל הקשור להגדרה ארגונית אמיתי והוא מונה שלוש  
 מחלקות.  

התרשמנו שהבעיה אינה מחסור בתקציב אלא ניתוב שאין לנו יכולת להסכים איתו. לאור ההתייקרות  
ונה ופגיעה בשירותים שציינתי וניתוב תקציבים למקומות שבעיני הם בזבזניים,נוצר רוב  המתמשכת בארנ 

לביטול אגרת השמירה. הדגשנו שאין לנו כוונה לפגוע בשירותי הביטחון, אנו טוענים שאפשר לממן את  
 הסיירת מההכנסות הארנונה. 

ואין בו  נו קיבלנו תקציב שגם פוגע בסיירת וגם מעמיק את הפגיעה בשירותים חברתיים וקהילתיים לצער
 מחשבה אמיתית של מדיניות סדורה.  

הביקורת על התנהלותו של ראש העירייה כרוכה בדברים ונובעת מהם, ומצביעה גם היא על חשיבה שלדעתי  
אינה מובילה מוליכה לתקציב אחראי עם חשיבת עומק על סדרי עדיפויות, לצערי אני חשה כי הפנים נשואות  

 ליחסי ציבור ופחות למהות, דבר שקיבל חיזוק בעתירה שהגשנו.  

 

 ב יו"ר האופוזיציה רונית וינטראו

 יו"ר סיעת מרצ רעננה חופשית. 


